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Aanleiding/ overwegingen 
 

In mei 2021 heeft de werkgroep “Stromende Beken” een tussentijdsrapport uitgebracht op basis 

van de resultaten van het eerste meetjaar grondwaterpeilingen in het natuurgebied “Wolfheze” van 

Natuurmonumenten. Uit dat rapport kwam o.a. naar voren dat de Heelsumse beek in haar bestaan 

werd bedreigd door de sterke grondwaterdalingen sinds de jaren ’60 van vorige eeuw, of anders 

gezegd “Code Rood” voor de Heelsumse beek. 

 

Na 2 ½ jaar metingen is er nu een eindrapport gepubliceerd.  Dit eindrapport bevestigt in grote lij-

nen de conclusies van het tussentijds rapport: Het gaat nog steeds niet goed met de Heelsumse 

beek. 
 
 

Vragen1 
 

Vraag 1 Heeft het college kennisgenomen van het eindrapport “Meetnet beekdal van de Heelsumse beek”? 

Welke urgentie voelt het college voor de Heelsumse beek? 
  

Antwoord Het college heeft met veel interesse kennisgenomen van het eindrapport van de werkgroep ‘stro-
mende beken’ en spreekt zijn complimenten uit. Het college voelt de urgentie van het probleem. 
 

Vraag 2 In hoofdstuk 10 (p. 48) staan de aanbevelingen van de bekengroep na 2.5 jaar meten. Heeft het 

college deze aanbevelingen gelezen? Wat is het college van plan om met de aanbevelingen die slaan 

op gemeentelijk beleid te doen? 
  

Antwoord Het college heeft de aanbevelingen gelezen. Er zijn geen aanbevelingen gedaan ten aanzien van ge-
meentelijk beleid. 
 

 
1 Formuleer de schriftelijke vragen kort en duidelijk. Het antwoord volgt binnen 30 dagen nadat de vragen zijn 

ingediend bij de griffie. 
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Vraag 3 In december 2021 heeft de raad de Hemelwaterverordening vastgesteld. Deze verordening schept 

een mogelijkheid om afkoppeling van regenwater in wijken proactief in gang te zetten. Is het col-

lege bereid om te verkennen in welke wijken afkoppeling de meest positieve effecten heeft op de 

Renkumse beken en in het bijzonder de Heelsumse beek? 
  

Antwoord Gezien de ambitie ‘In 2050 is Renkum volledig afgekoppeld’ zal er in het najaar van 2023 een route-
kaart worden vastgesteld om de weg naar het realiseren van deze ambitie uit te stippelen. Daarin 
zal ook aandacht besteed worden aan het prioriteren van af te koppelen gebieden en wordt het (po-
sitieve) effect op o.a. de beken meegewogen. 
 

Vraag 4 De provincie Gelderland heeft begin 2023 een (ontwerp-) Herstelprogramma Beken gepubliceerd. 
Heeft het college kennisgenomen van dit programma en wat is het college van plan er mee te doen? 

  

Antwoord Het Herstelprogramma bevat geen nieuw beleid, maar is een uitwerking van maatregel M15 uit het 
Natura 2000-beheerplan Veluwe. Het herstelprogramma Beken is opgesteld voor de volgende habi-
tattypen, habitat- en vogelrichtlijnsoorten: Beken en rivieren met waterplanten (waterranonkels), 
Vochtige alluviale bossen, Beekprik, Rivierdonderpad, Drijvende waterweegbree, IJsvogel en Meer-
vleermuis. 
 
De maatregelen die in het Herstelprogramma Beken genoemd zijn op het grondgebied van de ge-
meente Renkum zijn de volgende: 
 

 
De gemeente heeft geen mogelijkheid een bijdrage te leveren aan deze maatregelen, anders dan de 
provincie aanmoedigen en daar waar mogelijk faciliteren om de maatregelen uit te voeren. 
 
In het gebiedsproces ‘Renkumse beekdalen (burgerinitiatief)’ dat gaat over zowel de Renkumse als 
de Heelsumse beken én de Ginkel in Ede, is de gemeente zowel bestuurlijk als ambtelijk betrokken. 
De maatregelen uit het Herstelprogramma Beken zullen in dit gebiedsproces meegenomen worden. 
Bij deze maatregelen zal de provincie Gelderland een trekkende rol vervullen. Via de gemeentelijke 
betrokkenheid bij het gebiedsproces ontstaat er ook een relatie met het Herstelprogramma Beken. 
 
 

Vraag 5 In hoeverre heeft het college contact met de provincie en waterschap over de te verwachten verdro-

ging van de beken in onze gemeente komende zomer(s)? 
  

Antwoord Via de vertegenwoordiging door de heer Maouche in het Bestuurlijk Platform Vallei en Eem en in de 
regiegroep van dit gremium, als ook het Waternetwerk Veluwe, is er contact met zowel provincie als 
waterschap en Vitens over verdroging van de beken. 
 

Vraag 6 De werkgroep vreest dat, ondanks dat de urgentie om iets te doen aan het Heelsums beekdal breed 

erkend wordt, er weinig actie ondernomen wordt. Allereerst is het om het beekdal van een 
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rooskleurige toekomst te voorzien, noodzakelijk om met een gezamenlijk actieplan te komen. Is de 

gemeente, bijvoorbeeld m.b.v. het Herstelprogramma Beken, bereid een aanjagende of zelfs trek-

kende rol hierin te nemen? 
  

Antwoord De gemeente doet alles wat in haar macht ligt om de werkgroep ‘Stromende Beken’ zo goed moge-
lijk te faciliteren. 
Gezien de bevoegdheden van de gemeente (niet zijnde waterbeheerder) en de grootte van het 
grondgebied (dat immers veel kleiner is dan het stroomgebied van de beken) zijn de mogelijkheden 
voor de gemeente beperkt om direct een bijdrage te leveren aan de watervoerendheid van de be-
ken. De bereidheid om een indirecte rol op zich te nemen is er zeker. 
 
 
 
 
 


